
1. Aloys opent de ALV om 20:00 uur. 
Een nieuw agendapunt wordt door Aloys ingebracht: voorstellen aan ALV deelname 
aan de gemeenteraadverkiezingen van 2018. 

2. Deze wordt vastgesteld. 
3. De versnelde ledenactie is een succes gebleken: voor Leiden heeft dit 60 nieuwe 

leden opgeleverd. Verder-> 
a. De Town Hall meetings met Diederik Samson en Lodewijk Asscher waren 

drukbezocht en goed georganiseerd. Een compliment voor de organisatoren.  
b. Op 7 januari 2017 vindt de Nieuwjaarsreceptie plaats in de Koetshuis. Eén 

spreker is nu bekend: Gijs van Dijk, de huidige vicevoorzitter van de FNV.  
c. Voor de speciale rondleiding in het Stadhuis op 20 december zijn alle leden 

uitgenodigd. 
d. Terugblik op afgelopen zaterdag, 10 december: een overleg tussen bestuur, 

fractie en wethouder. Centraal onderwerp: de gemeenteraadverkiezingen. 
Voor de komende maanden staan extra ALV’s op de agenda. De uitnodiging 
voor de eerste ALV van januari zal zo snel mogelijk verzonden worden. 

4. Deze wordt vastgesteld. 
5. De begroting van 2017 wordt na beantwoording van een vraag vastgesteld. 
6. Fractie:  

- begroting voor 2017 is vastgesteld. Momenteel is er nog geld over. Nu wordt er met 
de andere fractievoorzitters gebrainstormd over de vraag hoe het geld het beste 
besteed kan worden. Zo wil de Christenunie graag dat De Veste wordt aangepakt. 
Verder ligt er een gezamenlijk amendement om de fietsstalling bij Leiden CS open te 
houden. 
-opknapbeurt van de Kooi. De Sleutels wilde eerst niet renoveren. Momenteel ligt er 
een motie om de Sleutels hiertoe te dwingen. 
-Taakstelling om vluchtelingen te huisvesten is dit jaar gehaald. Dit staat los van de 
statushouders! Het 24/24 programma van Leiden is een succes gebleken. Op dit 
moment zoekt men nog mentoren voor wie interesse heeft.  
 
Nog 2 spannende zaken voor de gemeenteraadverkiezingen: 
- Ijshal. De bouw van een nieuwe ijshal kan nu niet worden gestart. Het benodigde 
geld is nu niet. Dit komt, doordat de renovatie van andere projecten (zoals de 
Lakenhal) meer geld hebben gekost. Het project staat nu even in de wacht. Hier moet 
later nog een besluit over worden genomen.  
-Wel of niet verplaatsen van de bushaltes bij Leiden CS. In 2011 bestond het plan om 
deze te verplaatsen achter het station. Dit levert problemen op met busroutes. Dus is 
er nieuw onderzoek nodig. 
 
Marleen: nog 1 dossier, namelijk aanvullende huisvesting tov het stadhuis. 
Waarschijnlijk wordt dit het stationsgebied, met de Langegracht als mogelijke 
terugvalgebied. 
 
PEC (Daviedd):  
de PEC kreeg de opdracht die als volgt luidde: 
hoe presenteert de partij zich in de media en naar de buitenwereld? Basis is het 
verkiezingsprogramma. Zijn er adviezen te geven aan de fractie? 
Conclusie: positief ten aanzien van het werk dat door de fractie is verricht. Rol van de 
wethouder en de fractie met betrekking tot de sociaaldemocratische waarden is het 
volgende van belang: 
- als fractie moet je je richting de verkiezingen beter profileren op de 
sociaaldemocratische thema’s wonen, werk en zorg. Hoewel er veel is 
binnengehaald, moet nu nagedacht worden hoe de behaalde winst kan worden 
vastgehouden. Voorbeeld is de zorg. Deze is sterk gedecentraliseerd. De gemeente 
is nu verantwoordelijk voor de uitvoering.  



- bepaalde wijken hebben meer aandacht nodig, omdat daar bepaalde problemen 
spelen. Dit houdt voor de fractie in dat zij meer dienen samen te werken met de 
wijken. De fractie kan dan richting de wijken een ombudsrol vervullen. 
 
Fractie beaamt het bovenstaande. De betere samenwerking met de wijken ziet de 
Fractie ook duidelijk als een opdracht voor zich Per fractielid gaat men kijken welke 
kennis en kunde die in huis heeft. Deze dient gekoppeld te worden aan een 
contactpersoon in een wijk. Op deze manier ontstaat een betere bundeling en 
benutting van de competenties van Fractieleden. 

  
7. Vraag: tot deze periode was er sprake van een sterk gepolariseerde Leidse politiek. 

De PvdA deed daar ook graag aan mee. Nu verloopt de samenwerking met de 
andere fracties kennelijk erg soepel. Hoe bevalt dat?  
Fractie: de constructieve politiek is ingezet toen de PvdA plaatsnam in de oppositie. 
Door deze wijze van politiek bedrijven bereik je meer. Er is nog steeds sprake van 
een verdeelde stemming, maar die wordt nu niet meer als hinderlijk ervaren. Er is nu 
sprake van inhoudelijke samenwerking. Dit levert resultaat op: investeringen in de 
binnenstad, de wijken en in het openbaar vervoer. Een goed voorbeeld hiervan is de 
renovatie van Stedelijk museum De Lakenhal. Deze stabiele politiek wil men dus 
graag vasthouden. 
Nu ligt de uitdaging: hoe positioneer je jezelf als politieke partij in de richting van de 
gemeenteraadsverkiezingen zonder dit op te geven? Zonder politieke spelletjes. 
Het PEC rapport legt de vinger precies op de zere plekken die de fractie zelf ook 
onderkent. Zo hebben ook mensen die ouder dan 45 zijn ook veel moeite om een 
nieuwe baan te vinden. Van oudsher ligt de focus op jongeren en op mensen met een 
grote afstand ten opzichte van de arbeidsmarkt. Een ander punt van aandacht: 
schoolzwemmen. Momenteel loopt een onderzoek om dit weer in te voeren als 
diplomazwemmen. 
Brede Scholenidee: onderwerp van een stadsconferentie die samen met GroenLinks 
is georganiseerd. Zo ligt er een plan om in Leiden Noord een brede school neer te 
zetten. Een plan dat nu niet van de grond komt. Hoe kan dit? Wordt over 
gediscussieerd.  
Marleen (wethouder): uitleg over de wijkenaanpak. Doel is: mensen stimuleren om 
meer gebiedsgericht te laten werken. Er is flink geïnvesteerd in sociale wijkteams. Er 
liggen 3 wijkvisies voor de wijken Zeeheldenbuurt, Meerburg en Prinsessen. Op het 
wensenlijstje staan ook nog: Mors en Zuidwest. 
Leefbaarheidsregeling ondersteunt mensen eenmalig.  
Vraag: hoe stimuleer je mensen op een continue manier om iets te doen. Bereik je 
dat met een eenmalige financiële stimulans. Nee, daarvoor zijn andere middelen 
nodig. Zo heb je in wijken toch professionele ondersteuning nodig. Daarnaast zijn de 
sociale wijkteams ook cruciaal. Deze hebben ondersteuning nodig. Dit wordt 
opgepakt.  
Oproep vanuit de PEC (Theo): werkgroep Zorg heeft versterking nodig.  
Dit kan mooi als opsteek dienen naar de gemeenteraadverkiezingen. 

8. Deelname aan de gemeenteraadverkiezingen 
dit wordt besloten en vastgesteld. 
Partijcongres op 14/15 januari 2017, vraag: komt hiervoor een gezamenlijk initiatief 
om heen te gaan? Wellicht: wie mee wil gaan, kan zich opgeven bij het bestuur.  
Verder: weinig input van de leden op berichten die op de website staan. Gewenst is 
een constructieve input. 

9. Aloys sluit de ALV om 21:30 uur.  
 
 


